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Onderstaand treft u de beantwoording aan van de schriftelijke vragen die uw fractie gesteld heeft. U 
heeft ter inleiding van uw vragen het volgende naar voren gebracht: 
 
“De toeslagenaffaire (ook wel kinderopvangtoeslagaffaire of toeslagenschandaal) houdt de 
gemoederen al enige tijd bezig. Vanaf 2017 kreeg de affaire in toenemende mate aandacht. Volgens 
onderzoekscommissies was de werkwijze van de Belastingdienst onrechtmatig, discriminerend en 
onbehoorlijk, en was er sprake van institutionele vooringenomenheid en schending van de 
grondbeginselen van de rechtstaat. 
Door deze affaire blijkt uit een onderzoek van het CBS in opdracht van het Ministerie van Justitie en 
Veiligheid dat in de periode 2015-2020, 1115 kinderen van gedupeerden door de 
kinderopvangtoeslagenaffaire uit huis zijn geplaatst. Dit heeft en had enorme financiële gevolgen 
voor onschuldige ouders en hun gezinnen.”. 
 
Vraag 1: 
Kunt u ons zeggen of ook in onze stad kinderen door deze affaire uit huis zijn geplaatst? Zo ja, kunt 
u ons aangeven om hoeveel kinderen dit gaat? Zo nee, kunt u dit alsnog achterhalen? 
 
Antwoord 1: 
Tijdens de persoonlijke gesprekken die met gedupeerde ouders inmiddels zijn gevoerd, is tot nu toe 
door één ouder naar voren gebracht dat haar kinderen inderdaad in het verleden uit huis zijn 
geplaatst, maar dat dit gebeurde op eigen initiatief omdat de ouder het, gezien de chaotische situatie 
thuis, destijds beter vond haar kinderen bij familie onder te brengen. Het ging daarbij om drie 
kinderen. 
Of er in Maastricht meer kinderen van gedupeerde ouders uit huis zijn geplaatst kan niet uit de cijfers 
van CBS worden achterhaald. Uit navraag bij het Centraal Bureau voor Statistiek blijkt dat geen 
selectie mogelijk is per gemeente. 
Om dan toch enig beeld te krijgen van de situatie in Maastricht zouden alle bij de gemeente bekend 
staande gedupeerde ouders (tot nu toe 181) moeten worden aangeschreven. Dat vindt het college 
echter te bezwaarlijk en belastend, zeker nu uit de landelijke cijfers kan worden afgeleid dat het 
merendeel van deze ouders niet met uit huis plaatsingen te maken moet hebben gehad. Anderzijds 
speelt bij een individuele benadering van gedupeerden ook nog privacywetgeving een rol, wat het 
heel lastig zo niet onmogelijk maakt om een compleet beeld te krijgen. 
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De gemeente heeft al herhaald contact gehad met alle gedupeerden. Daarbij is telkens benadrukt 
dat de ouders altijd met de gemeentelijk contactpersoon in gesprek kunnen. We gaan er daarom 
vanuit dat gedupeerde ouders waarbij een uithuisplaatsing heeft gespeeld bij mogelijke vragen 
hierover weten dat ze direct bij de gemeente terecht kunnen.  
  
Vraag 2: 
Als u hiervan op de hoogte was, waarom is de raad dan niet hierover geïnformeerd? 
 
Antwoord 2: 
Zoals in het voorgaande antwoord al is aangegeven heeft de gemeente tot nu toe buiten het ene 
geval geen zicht op andere situaties waarin een uithuisplaatsing kan hebben gespeeld.  
Daarom is ook niet ‘opgeschaald’ richting raad.  
In de persoonlijke gesprekken die intussen met gedupeerde ouders zijn gevoerd, konden deze alles 
kwijt, dus ook hun ervaringen met een eventuele uithuisplaatsing van hun kinderen.  
 
Vraag 3: 
Was u al op de hoogte dat er kinderen in Maastricht uit huis zijn geplaatst? 
 
Antwoord 3: 
Zie het antwoord op vraag 1 en 2.  
 
Vraag 4: 
Op welke manier worden deze gezinnen gecompenseerd? 
 
Antwoord 4: 
De ouder in de betreffende casus heeft in het gesprek met de gemeentelijke contactpersoon 
aangegeven haar leven weer aardig op de rit te hebben en geen verdere hulp van de gemeente 
nodig te hebben. De ouder sprak wel haar grote waardering uit dat de gemeente haar een luisterend 
oor had geboden.  
Mocht de gemeente in contact komen met meer gedupeerde ouders waarvan kinderen uit huis zijn 
geplaatst dan wordt per geval en in goed overleg met de gedupeerde ouders nagegaan waar de 
gemeente nog adequaat hulp kan bieden.  
 
Vraag 5: 
Is er vanuit de gemeente aandacht voor deze gezinnen en kinderen geweest. Zo ja, op welke manier 
heeft u er aandacht aan geschonken? Zo nee, waarom dan niet? 
 
Antwoord 5: 
Zie de antwoorden op de voorgaande vragen. 
 
Vraag 6: 
Hebben zich gezinnen zelf gemeld bij de gemeente? Zo ja, om hoeveel gezinnen spreken wij dan? 
 
Antwoord 6: 
Als de vraag gericht is op gedupeerde gezinnen die te maken hebben gehad met het uit huis 
plaatsen van kinderen dan heeft zich nog geen gezin zelf bij de gemeente gemeld. 
 
Vraag 7: 
Bent u m.b.t de 50 gezinnen aanpak vergelijkbare situaties tegen gekomen? 
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Antwoord 7: 
Nee, bij de 50 gezinnen aanpak zijn geen vergelijkbare situaties bekend. 
 
Vraag 8: 
Is de afdeling Jeugd en Gezin betrokken geweest bij eventuele calamiteiten? Zo ja, op welke manier 
heeft er een terugkoppeling "plaatsgevonden? 
 
Antwoord 8: 
Vanaf het moment dat er landelijk grote aandacht uitging naar de Kindertoeslagaffaire en zeker vanaf 
het moment dat de gemeenten vanuit het Rijk en de VNG een belangrijke rol kregen toebedeeld in 
het bieden van hulp, is bij alle teams binnen Sociale Zaken Maastricht Heuvelland maar ook richting 
partners als Trajekt en de Gemeentelijke Kredietbank specifiek gevraagd alert te zijn voor signalen 
van eventueel gedupeerde ouders.  
Tot nu toe hebben zich geen calamiteiten voorgedaan die een specifieke terugkoppeling verlangden 
naar medewerkers Jeugd en Gezin. 
 
Vraag 9: 
Heeft u signalen ontvangen van Bureau Jeugdzorg Limburg? Zo ja, op welke manier bent u hiermee 
omgegaan? Zo nee, heeft u zich bij deze instantie geïnformeerd? 
 
Antwoord 9: 
Nee, er zijn geen signalen ontvangen van Bureau Jeugdzorg Limburg. De landelijke problematiek is 
ook bij Bureau Jeugdzorg Limburg bekend. Er is geregeld contact tussen medewerkers Jeugd en 
Gezin en Bureau Jeugdzorg Limburg waardoor eventuele hulpvragen in een voorkomend geval 
zeker met elkaar worden afgestemd en ook binnen Sociale Zaken Maastricht Heuvelland direct 
worden gedeeld. 
 
  

 


